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„Cel care n-a simţit niciodată farmecul unei prietenii sincere şi

dezinteresate nu cunoaşte toată fericirea pe care un om o poate
primi de la alt om”.  Carl Gustav Jung.”

Ședință simulată în care fiecare a spus ce vrea să audă celălalt

După experiențele extrem de
neplăcute din iarna trecută, când, ca
de obicei, autoritățile s-au trezit cu
indispensabilii-n vine și nepregătite de
viscol, cei care au sarcina de a
interveni atunci când furia naturii ne
pune în pericol s-au trezit mai
devreme și au început să stabilească
din timp planurile de bătaie cu...
zăpada. Cu acest scop, joi, 2
noiembrie, membrii Comitetului
Județean pentru Situații de Urgență
(CJSU) Constanța s-au reunit în
ședință pentru a adopta planurile de
măsuri privind intervențiile din sezonul
de iarnă 2017 - 2018. Discuțiile pe
respectiva temă sunt binevenite în
această perioadă, când frigul se
instalează în țara noastră. 

„SUNTEM PREGĂTIȚI. NU VOR
FI PROBLEME!” DA, VEZI SĂ NU! În
practică, întreaga întâlnire a lăsat
impresia că ar fi un simulacru, în care
toată lumea spunea ceea ce vrea să
audă celălalt. Președintele Consiliului
Județean Constanța (CJC), Horia
Țuțuianu, a preluat și de această dată
conducerea ședinței, la fel cum a
făcut-o iarna trecută. Pe un ton
autoritar și ferm, ca și cum încerca cu
orice preț să se impună, i-a întrebat
insistent pe directorii instituțiilor
responsabile să intervină în caz de
urgență dacă sunt pregătiți pentru cele
mai urâte viscole și dacă există
probleme. Cu toții au răspuns la fel:
„Da, suntem pregătiți, nu vor fi
probleme”. Exact răspunsul așteptat

de toată lumea. Țuțuianu a plusat și
le-a solicitat directorilor să asigure mai
multe utilaje pentru intervenții. Și de
această dată, răspunsurile au fost
previzibile. Parcă am fi asistat la o oră
de școală generală, în care profesorul
îi întreabă răstit pe elevi dacă și-au
făcut temele, iar ei au răspuns cu
vocea tremurândă că da. Președintele
CJC mai avea puțin și îi verifica pe
responsabilii cu intervențiile dacă au
unghiile curate și batistuțele la ei. 

PUNCTUL CULMINANT AL
PIESEI DE TEATRU Ca și cum asta
nu ar fi fost destul, jocul de imagine a
culminat cu discursul senatorului
Nicolae Moga, care a vorbit, folosind
cuvinte alese, despre adevăratele
probleme cu care ne confruntăm în
timpul viscolelor. El a spus că nu este
de ajuns să existe utilaje de
deszăpezire, dacă nu sunt oameni
care să le opereze, degeaba are
furnizorul de energie electrică mașini
de teren dacă nu poate interveni în
caz de avarie și a făcut apel la toți
responsabilii instituțiilor să asigure
dotări și echipamente
corespunzătoare pentru remedierea
problemelor ce vor apărea. Adică a
punctat exact ce vrea să audă
poporul, a apăsat fix pe rănile cele
mai dureroase. Din păcate,
experiențele neplăcute din trecut ne-
au arătat că, indiferent de câte întâlniri
și ședințe vor exista, nu vom ști cât de
bine pregătite sunt autoritățile decât la
primele ninsori. Până atunci, avem
doar vorbe, care nu ne țin de cald.

Maicile Mănăstirii Colilia,
în frig și pe întuneric! 

Să le ajutăm! 
Zeci de persoane, 16 maici și mai mulţi

oameni nevoiași, adăpostiţi în chiliile Mănăstirii
Colilia din comuna Cogealac, stau de câteva
zile în frig și pe întuneric din cauza... hoţilor.
Generatoarele care le asigurau lumina, căldura
și apa curentă au fost furate pe rând, fără jenă,
fără remușcări. Săptămâna trecută, în noaptea
de 23 spre 24 octombrie, au fost furate două
dintre ele, iar la începutul săptămânii acesteia
și ultimul. Așa că acum maicile, dar și
personalul auxiliar și câteva persoane
sărmane care au căutat sprijin la mănăstire în
ultimii 11 ani stau în frig și întuneric. „Ultimul
generator l-am cumpărat la începutul anului.
Nici nu am apucat să plătesc toate ratele”,
povestește maica stareță Rafaela.

Poliția a venit, a constatat, a stabilit un
cerc de suspecți, dar rezolvarea este de
durată. „Mai avem un generator mai vechi,
care abia face faţă. Ca să putem aprinde
lumina, trebuie să scoatem frigiderele din
priză. Dacă vrem să călcăm ceva, la fel, iar
căldură nu avem deloc!”, spune maica stareță.
În plus, acest generator consumă foarte multă
motorină și nu face față deloc nevoilor. 

Este clar că soluția şi ajutorul vor veni tot
de la oameni. Oameni de bine și cu inimă
mare. Cei care cred că pot ajuta comunitatea
Mănăstirii Colilia o pot face luând legătură cu
maica stareţă Rafaela la telefon 0767/937.095.  

Autoritățile sunt pregătite 
de iarnă... până la primul viscol

Cât costă, de fapt, gazele? Vom afla după
ancheta Consiliului Concurenţei!

Pare incredibil, dar Comisia parlamentară privind
activitatea Autorității Naționale de Reglementare în
Energie (ANRE) se preocupă de acest subiect! De ce?
Poate că cineva vrea să fie „băiat deştept” sau s-au
încălcat anumite reguli în sistemul
agreat intern, nu mai contează
foarte mult. Cert este că această
Comisie a parlamentară privind
activitatea Autorității Naționale de
Reglementare în Energie (ANRE)
va solicita, în premieră naţională,
Consiliului Concurenței și
reglementatorului realizarea unei
investigații pe piața gazelor, din
care să reiasă dacă producătorii
au avut prețuri corecte în acest
an, după liberalizarea de la 1
aprilie, a declarat, joi, deputatul
Iulian Iancu, președintele
Comisiei, în cadrul audierilor.
Deputatul a făcut propunerea de a
se trimite o scrisoare în acest
sens celor două instituții. “Vrem
să vedem care a fost modul în care producătorii au
stabilit prețul în anul 2017, ce argumente au avut, ce
instrumente de piață au fost folosite pentru tranzacțiile de
gaze, precum și dacă prețul este corect, competitiv și
bazat pe regulile stabilite de ANRE’’, a spus Iancu.

Anterior, în cadrul acelorași audieri, directorul
general al Engie România, Eric Stab, declarase că prețul
gazelor vândute de producători a crescut de la 60 de lei
pe MWh, cât era la 1 aprilie, până la 105 lei în prezent.

“La 1 aprilie 2017, când s-a liberalizat piața, prețul era
reglementat la 60 de lei pe MWh. În vară, prețul a crescut
la 72-75 de lei, iar acum, dacă ne uităm la cele mai
recente tranzacții, prețurile sunt de 105 lei. În această

iarnă, prețurile vor fi mult, mult
mai mari decât iarna trecută,
având în vedere evoluția
prețurilor de acum”, a subliniat
reprezentantul Engie.

Stab a mai spus că, la
iarnă, gazele ar putea deveni
insuficiente în cazul unei ierni
grele, iar unii consumatori
industriali vor trebui
deconectați pentru a se
asigura alimentarea cu
prioritate a populației, însă
Guvernul nu are un plan de
urgență pentru această iarnă.
În anii trecuţi, primele măsuri
luate erau trecerea unor
producători de energie care
utilizează gaze pe consumul

de păcură și închiderea combinatelor chimice, cei mai
mari consumatori de gaze. Însă mare parte din aceste
combinate chimice nu mai funcționează în prezent. În
urmă cu o săptămână, deputatul Iulian Iancu a anunțat
că prețul gazelor pentru consumatorii casnici nu va mai fi
majorat la 1 noiembrie, așa cum declarase fostul
președinte al ANRE, Niculae Havrileț. Potrivit lui Iancu,
ANRE va analiza o posibilă modificare a prețului în luna
martie a anului viitor.

Pentru victoriile înregistrate în
sezonul recent încheiat

Sumă record
încasată de Simona

Halep în 2017
WTA a dat publicităţii clasamentul premiilor în

bani câştigate în 2017, iar tenismena constănţeană
Simona Halep se află pe locul 3 la nivel mondial. În
urma rezultatelor înregistrate în sezonul recent
încheiat, Halep a contabilizat suma de 5.275.227
de dolari doar din premii, aflându-se pe poziţia a
treia în topul încasărilor. Ocupanta primului loc în
clasamentul WTA este depăşită de Venus Williams
(5.468.741 de dolari) şi Garbine Muguruza
(5.433.457 de dolari), iar după Halep se află
Caroline Wozniacki (4.748.518 de dolari) şi Sloane
Stephens (4.056.441 de dolari).

Simona Halep a ajuns la suma de 20.736.015
dolari câştigată în întreaga carieră, pătrunzând în
Top 20 al celor mai bogate tenismene din istorie.
Halep a obţinut mai multe premii consistente în bani
în 2017, în urma câştigării turneului de la Madrid şi
a disputării finalelor la Roland Garros, Roma,
Cincinnati şi Beijing. Halep este acum pe locul 15
într-un clasament al câştigurilor din toate timpurile,
primele fiind surorile Williams, Serena, cu
84.463.131 de dolari, şi Venus, cu 39.900.489 de
dolari. Pe locul al treilea se află rusoaica Maria
Şarapova, cu 37.029.476 de dolari.

SEGĂRCEANU, ÎN LOCUL LUI ILIE NĂSTASE

Federaţia Română de Tenis a anunţat, prin
intermediul site-ului oficial, că, începând cu data de
31 octombrie 2017, Florin Segărceanu, fostul mare
tenisman, este noul căpitan-nejucător al echipei de
FED Cup a României. El va face echipă cu Alina
Tecşor-Cercel, care rămâne antrenorul
tenismenelor tricolore. Segărceanu îl înlocuieşte pe
Ilie Năstase, suspendat de către ITF după
incidentele din partida România - Marea Britanie,
de la Mamaia. România va disputa la Cluj-Napoca
întâlnirea din primul tur al Grupei Mondiale II din
FED Cup, împotriva Canadei, anul viitor, la 10 şi 11
februarie.
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